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XLV. SEDNIOA 

ZAKONODAVNOG ODBORA 
N A R 01) N E S K U P ŠT IN I] 

KRALJEVINE 

SRBA, HRVATA 1 SLOVENACA 

držana 25. februaia  1!)^^. god. u  Beogradu. 

Predsedavao  Predsednik Miša Trifunović« o centralnoj upravi moru malko stati. To je moj od- 
Sekretar dr, P^vle Cubrović. govor. Sad prelazimo na dnevni red. 

Na dnevnom redu  je izveštaj predloga zakona   > 
(Početak  ii   m časova 45 minula.) ukidanju koncesija za ribolov na Ohridekoin i  Pres- 

Predseđnik  Miša Trifunović:  Ot.varam   15.   re- panskom jezeru. To je \rć  rešeno.  Pododbor je na- 
doyni sastanak Zakonodavnog Odbora. .Molim, da ču- I''IS110 izveštaj. Taj i/.vcstaj treba Zakonodavni Odbol 
jete zapisnik prošloga sastanka u glasanju da ili odbaci ili usvoji, a ako ga usvoji, 

Sekretar dr.   Pavle  Cubrović   čita   protokol    11.      mqže 8e .'.''!<   "'"''"'V.   ''''j''' iku. *]<u[^w' <U}  -! 
redovnog saetdnka Zakonodavno- Odbora. ('Vil usv"•|,•. Z.^0 П]и]и,к '^1 "Г 0^ fzveBtaj.procita | 

ako  ii'.i   pi'imitc,  ja   сп   ga   M<iipstini   uputiti.   iMolim 
Predsednik Miša Trifunović:  Molim, ima  li   pri- g. sekretara, da pročita taj izveštaj, a Vas molim, da 

nmdal.a   na  protokol?   (Nema.)   Objavljujem,  da, je     ^]^ saelušate. 0. sekretar će čitati polako, da se 
pr^okol   pnmljcn.   Molim,  da   čujete   molbe   stigle     vddi, da li su misli, iznesene u "pododboru, u izveštaju 
OODOrU. sadržane. 

Sekretar dr. Pavle Cubrović čita molbe gradjana Sekretar   dr,   Pavle   Cubrović:   (Čita   izveštaj 
varoši Kraljeva i  Stanka Gjurovića,  koje su  molbe pododbora:) 
ирцсте pododboru za administrativnu ijođelu izelmlie. ., ,        ,      .   ,.,,       ..      ,      ,,,     ,..       ,.    ,. ......        ' /.akoiioila\iii  Ud'bor   INaro<lnc  skupštine   ivraiievinc 

I redsedmk  Misa Infunovic:  Oastmvjeizvestiti Srba   tTrvata i Slovenaca 
odbor, da   sam  dobio   od   pododbora   za  administra- 
tivnu  podein  zemlje  izveštaj  o  projektu   zakona  o op- ''''■  :-■,•'•^  -,l-   'l-   1 •'--.  g. 
stoj upravi  i  o  projektu  zakona  o oblasnoj  i  ereekoj Narodnoj Skupštini! 
samoupravi. Isto tako dobio sam už Hj izveštaj bdvo- Zakonodavnom Odboru časi je podneti Narodnoj 
,ieno    mišljenje   ir.    narodnog    poslanika.    Miloša    Mo- Sknr stini svoj izvesta j o pre-ledn koneesi je. dane  I!i 
rtkpvbevica, na  mnenje  lodbora za   podelu  zemlje barskom  Akcionarskom  Društvu  »Ohrid« za ek'eplo- 
na oblasti  po zakonskim  projektima o opstoj  upravi     ataciju    ribolova na  jezerima Ohridsk   i  I're.span- 
i oblasno]  i  sreskoj samoupravi, zatim  izveštaj   Mi- gkom, na Struškim   Daljahirau  i  na   Drimu  izmedju 
nistra Suma  i Rudnika, koji   je podneo izveštaj  po Ohridskog jezera i Daljana. 
izdanim   koncesijama   za  Beču   šuma   po   nokrajinama г/   i'   i       .,.,,'     ■           •                            ,      , ,,     ,.       .         •,.    ,,.   .  ,      i      e          • т>    i /,akonoita\ni   Udbor   imao   ic   n   svome   radu   da i ULTovor sklopi ien. izmed in   Ministarstva Suma  i   Ivud- v.    ,          ....        ,...■'.         , 

.,    . гт            т, ,. •   T,.   . /N         •   -л,.,        ,ч    . res: <i\'a  piiania:  ledno cisto  tormalno. druco mate- nika i liiueeppa reltrmellin i Uomn. iz пшапа. ()\ai ..,'■'     •' 
• Г1 I "i   ТИ ) 

Će se izveštaj dostaviti  nadležnem jiododborn. гл'          i          ■,     •           ,   ••                                i     т   ■ L'ormalno  pitanje sastoji se u ovome; da  li   |e 
pa^l   ""   -i''  aalje   izvestiti,   da   je   Predsednik bvdeslučaj jedne povlastice — koncesije — ili jednog 

Zemljoradničkog kluba, g. Voja Lazić,  podneo akt, običnog ugovora, kao i to, da li  je ova povlastica iz- 
kojim moli. da se dopuni zemljoradnička kandidatska j.,,,., ,,,.,. \\\ poe]e (|,MI,,š(.ii ja Ustava'. Od reserija ovog 
h-i: za  izbor članova  ustava, odnosno Zakonodavno«- pitanja zavisilo je. da li je Zakonodavni Odbor kom- 
Odbora.  t rima   novim   zaineiiK'ima.  (lospodme  Lazicn. petentan   ili   ne  da   donosi   odluku   po  OVOJ   stvari. 
dozvolite da  pročitam,  (('ita:) ■, ,        .      •  .in                             i   r^x      i zakonodavni Udbor slao   |e na gledište, da   |c 

»S obzirom  Sto   |e  izvestau  broj  (Manova   i   zame- ()V(|(.   „   .pitanju    jedna    koncesija.    On    se    rukovodio 
mka Zakonodavno« Odbora sa liste g. Mihajla Avra- principom,  da   [>ostoji povlastica   u  svakom  slučaju, 
movića  upražnjen.  to mi   ie СаИ   Poslali dopunu  liste, |..И| država  ustupa   jedno rvoje pravo i nz to etvara n 
da na mesto gg. Milana Jeftida, Janka Mttrića i To- u,.^  jodnoga lica, fizičkog ili pravnog, izvesna izu- 
dori Todorovica imam doći -,",■. Milivoj- Vuk Aracid, zet'na   prava  i   privilegije,  koje  ne  postoje  za driige 
l,(dar  IMIIP.VK' i Dušan  Пикт«. gradjane.   NeMimnjiva 'je   stvar,   da   je   akcionarskp 

Ja   mielim, đa ćemo ovaj  predlog  morati  učiniti društvo »Ohrid«, dobivši isključivo  pravo ribolova  na 
preko   pred.ednika   Skupštine   Skupštini,   kao   šlo   je Ohridskom  jezeru,  stavljeno   u   jedan  izuzetan  privi- 
bilp i sa listom ustalili klubova  i sa listom demokrat- legisan   položaj. 
skog kluba. Sad prelazimo na dnevni red. I-,,,.,,,! t0ga Zakonodavni Odbor prilazeći teoriji, 

Jovan  Jovanović:  Ja  bili   molio jedno, pitanje. koju eu usvojili svi  moderni  autori, a  koju je primio 
Da li je Ministar Pravde podneo projekt  nacrta za- i naš Dstav, ejmatrao je da drž,iva nad svojim javnim 
kona 0 centralnoj državnoj upravi? domenima  ne može davati   pojedincima čisto  privatna 

Predsednik   Miša   Trifunović:   Gospodo   posla- prava, već da se u  tim slučajevima putem  koncesija 
nici.  mi  smo jednom  0 lom  ovde govorili. Vi ete izj.l- ustupaju  samo  privremena  prava,  koja  se  uvek   mogu 
vili želju, da ja   Miniitra  Pravde podsetim, da bi ova; otkupiti  ili poništiti. 
zakon o centralnoj niuavi bio gotov. Ja sam zamolio Ptina,   uz   OVU   koncesiju,   kao   i   uza   sve   slične 
g.  Ministra   Pravde, kad  će biti zakon gotov, a on je копсемје, ide  jedan ugovor zaključen izmedju države 
odgovorio, da će morati o tom razmisliti u Ministar- i akcionarskog društva. Primećeno je, da ovaj ugovor 
skom Savetu, ali  će  рге toga biti  gotov izveštaj o daje tome poslu karakter čisto privatno-pravnog ođ- 
đržavnom sa\'etu. pa ćemo se s njim zabaviti, a zakon nosa i da je prema lome za   raspravu ovog predmeta 
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nadležan običaB građjanški sud a ne pariamenat. Nii 1. EConoeeija se može izdati oblasnoj samoupa'avi; 
to ве može odgovoriti, da je ovaj ugovor došao samo 2. Koncesija ве može dati jednoj kori>oraciji na 
kao   inetrumenal   za   realizaciju   koncesije.   Tako   se kooperativnoj bazi, u koju treba da udju: država, ri- 
radi  u svima slučajev ima davanja  koncesije  pa  i  u bari i potrošački narod'; 
tipičnim   šumskim   kpncesijama.  Sve  suniske  konce- 3. Koncesija ве može dati i već postojećem akcir 
sije, koje se nalaze pred Zakonodavnim Odborom radi onarskom društvu »Ohrid« pod  uslovom, da se pod 
revizije praćene su   sličnim   ugovorima   izmedju  dr- celishodnim uslovima rezerviše za ribare pravo ribo- 
žave i koncesionara.  Pored toga, naš Ustav, znajući lova.  Koncesija mora e jedne strane voditi  računa o 
da poetoje ovakvi ugovori i da se zbog njih može pc- sistematskom   podizanju   ribolova   i   gajenju   riba   a 

Sekretar: 
Dr. Pavle čubrovic, s.  r. Predsednik 

javiti   mišljenje  o   kompetenciji   običnih   sudova,   iz- e druge strane o zaštiti radne snage i potrošača. 
ricm,  je klizao u cl.  i;1.'.).. <la će i za  reviziju takvih Zakonodavni Odbor moli Narodnu Skupštinu, da 
koncesija biti nadležan parlaraenal a ne sud. ovaj izvestai  povoljno primi,  kao  i   predio« zakona 

.,..,,.,,      , •  ,. .,   , ,„ . o ukidanju  pomenUte koncesija, koji se  prilaže. 
Najzad   \ ■dovdansfe  I ^fav u cl   139. ne pravi Z:| 8voga i/V(„tM11,a о.ц,,;,. ј(. ;zabrao g. (1|, lVl]u 

nikakvu razliku izmedju samskdi i svih ostalih povla- gumenkovića, narodnog poslanika. 
stica. On daje parlamentu pravo da može razgledati 
i revidirati sve šumske koncesije. Koncesija dala ak- 
cionarskom društvu »Ohrid« po svojoj prirodi ne raz- 
likuje -e ni  po čemu od  ma koje šumske koncesije. ,       ,,.. Lzvest'lac: __ Zakonodavnog  Odbora: 
i     ' i i i      i    ■/ i i /чп ii l'i'- Inja SumenkoviCi ^. r.        M. Trifuuović, s. r. Jasno je, dakle, da Zakonodavni 0<ll)or n pogledu na •' v 
ovu   koncesiju   ima eva  ona   prava,   koja   ima   i   u   po- Predsednik   Miša  Trifuuović:   Molim,  <la   ČUJ2te 
gledu  na šumske koncesije  t. j.  pravo  revizije. sam   predlog zakona,  kako bi glasio, ako ga   primate. 

Pokrenuto je, takodjo bilto i pitanje, da li ovo Potpredsodnik dr. Svetislav Popović čita pred- 
pravo   revizije   znači   i   pravu   poništavanja.   Zakono- log zakona: 
davni   Odbor   je   našao,   da   pravo   revizije   prećulno Predlog  Zakona 
pretpostavlja  i  pravo poništavanja, jer  revizija bez o ukidanju koncesije dane Ribarekom Akcionarskom 
kasacije nije nikakva revizija. Društvu  »Ohrid« za  eksploataciju   ribolova  na jeze- 

Sto  se  tiče   pitanja   o datumu  davanja   koncesij". rima  OhfidekOm   i   l'respanskom,  na   St ruškim   Dalju- 
Zakonodavni Odbor je našao, da je za povlasticu nm- nima  i  na   Drimu  izmedju  Ohridskog jezera   i   Da- 

Olan   1. 
rodavan   akt  r-tvaranja   pov la.-t ice.'I'o  je   rešenje   komi- ijana. 
teta   Mini-tara,  a   ono  je   od   б.   marta   11)21.  godine 
dakle, pre donosen ja Uetava. I kida ве i  prestaje važiti   rešenje  Ekonomsko- 

лг                                            '/II-  n n    ,.   ;,, Pinaneijskog   Komiteta   Ministara   od   5.-1(5.   marta Na  osnovu  sveca  dVOfre   /.akonodavni  (tvllior   ie ,,,.,         j.        i       ,. -,>,1ч-                               I.-I       i 
i             i     i   -  • ■   Г    i          ;•   ■ .    i.  ,   ,  ;; r.'-l. godine  hr.  (i./02/ \. no   kome se   lubarskoni resio, <la ie OVde elucai    ('dne  koncesi ;' i  to  koncesije \i    •                       i>     -.          ,^    -i 

i                   i       -     ■    тт' *         •    i     •  '                4          ,,,, A kcKiiarskom   llriistvn  »Опги«  ii^-tiipa  za  vreme   id izdane  pre donošena   Ustava   i  da    e  prema   tome  on ,.         ,.         ,      ,           .....                 '        •         ,ч   -, 
u  .       i     i        •'    n  i                 si         ion   rt   • -•, godina eksploatacija  n mlova  na  lezenma  Ohrid- nadležan da donosi  odluk" iprema elanu   139.   I stava г        •  -n              i                 c.     -, ■       ;.  i- 

•    ,      • skom   i   I respanskom,   na   Stni-kim   L/alianima   i   na po ovo| stvari. ,,  ■        ■          •     i ч   • i i                      •   i >  i • .,            .....               •   ,чм       ■     i -       i l'rimii  izmedju Uhridskog   ezera  i   Daliana a g tim 
I retresajuci suštinu stvan. Odbor .|e došao do     ]tn^.ni. važiti .,„,, F.tUI>anjia Ш1 .„„.„ 0Vi,.a /;|. 

ovog zaključka:                      ^          .... koha, i ugovor br. .25.52бДУ;.sklopljen ^јО, oktobru 
Ribolov na Ohridskom jezeru je i-ključivo sred- [92.1. godine  u   Beogradu  na osnovu  pomemitoc re- 

stvo za život jednom velikom broju tamošnjeg stanov- šonja   Ekbnomrfko-tFrnansiijskog   Komiteta   Ministara 
ništva. Oko 5.0(11) duša živi  isključivo od-toga  ribo- izmedju  Ministarstva  Poljoprivrede i  Voda i   Ribar- 
lova.   Davanje   koncesije   je   i lopolizi г.шје   ribolova skog   akcionarskog   društva    »Ohrid«   o   eksploataciji 
u  kori-t  jednog jedinog pravnog lica, akcionanskog ribolova  na jezerima Ohridskom i   Ргекрапккот, na 
društva    »Ohrid«.    Monopoliziranje    je luoii    ovakvog Slmškiin   Daljanima   i   na   Drimu   izmedju   Ohridsko,',; 
olijekta   je-te   iic-umnjivo   jedna   slavniIno-ekonomska jezera   i   Daljami. 
ie. pravda.   Ta   ekonomska   nepravda učinjena je u jeil- član "-• 
i  vrle osetljivom okrugli, koji je graničan i eko- Ovaj zakon stupa na snagu kad ga Kralj potpiše 
iiomski  pasivan. Otuda  je ona tamo mnoiio teže pri- j |<:ili gp obnaroduje u Službenim Novinama. 
mijena, nego što hi to bio slučaj u drugim krajevima. Predsednik  Miša Trifuuović:  Gospodo,  staviću 

.\ajzad,   prilikom  davanja   koncesije  nije .se  go- na glasanje najpre izveštaj  pododbora.   Primate li   iz- 
fovo ni malo vodilo računa o interesima radne snage veštaj pododbora, kako gaje pročitao g. izvestio'ft, 
i potrošačke mase. Gospodin  Ljuba Jovanović ima reč. 

Iz svih   tih   razloga  Zakonodavni  Odbor  na  svo- L.iul)a Jovanović:  Ja   bih   predložio  samo   jednu 
joj  lo. Kcdnici održanoi 2."). februara o. g- resio je, <la malu ipravku. Kaže se tamo, da ee eksjdoatisanje za 
se ovu koncesija pouišti. šest   meseci   dade  okružnoj   odnosno  oblasnoj   samo- 

Zakonodavni Odbor mišljenja je, da bi  ovo pi- upravi.  Pošto  po Ustavu  nema okružne samouprave 
tanje trebalo proučiti pre nego što bi se donelo drugo nego  samo  oblasne,   ja bih   molio  g.   Izvestioca, da 
rešenje.   Zato   bi   Irehalo   pozvati    Kraljevsku   Vladu, primi   ispravak,   da   se   izostave   reći   »Okružnoj   od-; 
da sastavi jednu komisiju stručnjaka, koji će u  roku 
od šest meseci <lati novu hazu za  rešenje ovog pitanja. Izve-lilac  dr.   [lija  Šunicnković:   Ja   primam   taj 
Dotle  Odbor   predlaže,   da   se  Stvori   jedan   provizorni ispravak. 
režim, n  kome će  ribati,  pod   kontrolom  vlasti,   do- • Predsednik Miša Trifuuović:  Ima  reč gospodin 
bodno   lovili   в   tim,   da   polovinu   prihoda   zadržavaju \ njicie. 
za sebe, a drugu  polovicu daju državi.  Reseuje koje Milorad Vujičić: Kao što smo mi već pretresali 
će se doneti posle šest meseci treba, da vodi računa ovo pitanje, ja smatram, da glavno dej tvo ove oba 
0 ovim željama  Zakonodavnog; Odbora; veze, lulo da  se  ugovor  ili  koncesija  zove,  potiče od 
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onoga   inomcnta,   kada   su   «c   obadve   ugovarajuće Etbin Kristan: Gospođo, pododbor je dobio od 
stranke sporazumele, a to je onda, kada je taj ugovor Ministarstva dve koncesije, dedna je za upotrebu vode 
potpisan.   Taj   dan   pada   posle   donošenja   Ustava, iz   Popova   Polja   a druga je za eksploataciju   pada 
.Prema tome smatrani, da mi nismo nadležni da ovo reke   Rame.   Olanovima   pododbora   je   poznato,   da 
pitanje   rešavamo.    Zato   ĆU   ja   biti    protu-    ovoga. imade mnogu drugih  koncesija, koje kako izgleda ve- 
(Jovan  Jovanović:  Ja  loli   molio jedno  objašnjenje ćim delom  potiču  i/, vremena,  prc nego  -to je Etvo- 
n čemu se sastoji nva ispravka,?) renai ova naša država, izgleda, da je Vladai držala, da 

[zvestilac đr.   Ilija  Šumeković:   Ja  sam   tu   is- ne one koncesije, koje su bile izdata prije ne trebaju 
pravkn  primio, po|to 'nema pkružne samouprave. A da  pi-edlažn  Zakonodavnom  Odbdru,  docim  je  pod- 
najbolje bi bilo da ee umetne »samoupravnom telu«. odbor bio mišljenja, da bi prema elanu  139. LTetava 

Milorad Vujičić:  S .upravno telo  je o^tina, V1^? "."'Г'111 |,V'l"(',i J^noetavno sve koncesije, koje 
s.e/ i okrug. Najbolje je reći, da sc podaje okružnoj 6U bll

T
e 1уЛли: ™ ^ogagod pre donošenja Ustava. 

skupštini. U Makedonija poetoje itte samouprave kao ]и\л sa?u doduše jedna stvar, koju bi vlada mogla 
i   u   Srbiji.   Prema   tonie   što   ee   đocnije   biti   okružne evontualno   i/net!  /a  to,  da  IB  ne   predlažu   konce .je. 
samouprave   to   treba   predati   ok ruuu ' Ol, rid  kom   od-       •N:1"n,'   -    se  reci,  .la   imade   1 u   konce:-,ja,   koje 
,   , ; ; , i.,.,,,-,,, ,■   .1.,,,ч;,,; UH ne možemo men ati, ter smo vezani  Po nekim me nosno  njegovo]  okruzuoi  Skupštini. ,.             ,   .                   ■ .       ■',.,           .......         ,    ,, 

ojiiuaroilnim ugovorima,  i o može luli. Ah pododbor 
Predsednik Miša Trifunović:  fmn  reč gospodin drži, da bi  vlada  u  tom slučaiu  motrla  označiti  mie . .    , ,  I   1   /. I  , l  I  ll "'I \    I <l,  I (t II I   1 I I 1 1 "  l   . I ,    I i   i   l I 1 I I I l^,   i  U , I/. I I II,     l   I   1 I   i   I I I 

<U'-   ' "IHIVIC. ugovore,   koje  državu   vežu.   Ali   kako   je   [Jstav  odre 
Dr. Svetislav Popović: Ovde se radi o predlogu dio,đa treba sve ipredonesenja Listava koncesije pre I- 

/a C meseci, pa je zato predlog g, Jovanpvića posve Jožiti, onda drži pododbor; da se to no tnože tumači;,! 
ispravan. drukčije, nego'da se predlože s\-e koncesije i ako ništa 

Predsednik Miša Trifunović: Dakle je to pri- tiebi mogli menjati, treba da bude,došao'Zakonod:;vni 
mijeno tako, <la sestave reči »Oblasnoj samoupravi«. ,Odbor u priliku, da se.upozna s njima tim više, što 
Sada ču slaviti na glasanje izveštaj i predlog zakona, izgleda da imade međju'oniih starim koncesijama ne- 
kako je pročitan ovde. Primate li laj izvcštaj i pred- kojih, koje su mnogo, interesantnije od onih, koje MI 
log zakona? (Prima se.) Primljen je izvcštaj zajedno izdate u-ovo vreme. Zato mi držimo, da bi Zakono- 
sa   predlogom  zakona. davni   Odbor  zaključio  da   nadležne   Ministre   pozove 

Kadi    održanja   formalnosti    procitaćenio   sam ,,   ovom  slučaju   Ministra   Poljoprivrede   i   Voda   da 
predlog   zakona    i    pojedine   članovi.    (Čita    ponovo imade — a   imade tu još jedan drugi   pododbor,   koji 
predlog zakona.) ,'.,. ^jij  jednako interefiran, da  iznese sve koncesije, 

Prima li se?  (Prima.) su onim podacima, koji se vladi čine potrebni da  ili 
(dan  1. glasi ovako (Čita cl. I. toga predloga.) saopći Zakonodavnom Odboru. 
Prima  li  se član   1.^   (Prima.) Predsednik Miša Trifunović:  Ima  reč gospodin 
('lan 2. glasi ovako (Čitaćla-n -. togatpredloga.) Anirjelic 
Prima li se čl. 2.?  (Prima.) Član ± .j,- primljen. '   рау1е An2ielić:  Goapodo'CVaj član u IMavu po- 
Sada    ćemo    obaviti    poimeiiicuo    glasanje    radi tekao   j(,   |;(l   predlogu   poslanika,   koji   je   bio   upućen 

forme.   .Molim  ц.  sekretara, da  Čita   imena  gospode qetavnomu Odboru  i  to gospodina Miloša  Radosav- 
poslanika. ljevica   i   mojem   predlogu.   Kako   sam   ja   kao   predla- 

Sekretar dr.  Pavle Cubrović  proziva  poslanike п;|(-. bio i član [Jsrtavnoga Odbora, ja sam taj predlog 
da glasaju. _ podneo,   ubrazli/žio   i   ulvrdjeno   je,   da   se   sve   konce- 

( Posle  glasanja.) JJ,.  iimadu   re\idirati   i   to  baš zato  sve.  Sto sam  ja   u 
Predsednik  Miša  Trifunović:   Glasalo  je  svega mojem   govoru    i    na    konferenciji    vladinih   grupa 

L'CI   poslanika   i   to   19   je  glasalo   »za«   a   T   »protiv«. dokazivao   to.   da   te   koncesije,   koje   su    izdat,'   pre 
Prema lome ovaj  izvcštaj  i  predlog zakona  primljeni d'st.ava   i   koje   su   davali   i   car   Pranja   dosip   j   car 
su konačno. Karlo    i    kralj    Nikola    i    turski    car    i    iieznam    još 

Prolazimo na drugu tačku dnevnoga reda.  Do- ko; da se te koncesije podyrgmi  reviziji Zakonodav- 
/.volite  mi  gospodo  da   Vam   pročitam   akt.   koji   sam nog   Odbora    odnosno     Narodne    Skupštine.     Prema 
dobio od  predsednika pododbora što se tiče koncesija, tome   ne   može   biti   nikakovoga   drugoga   tumačenja 
da   bi   se   mogla   diskusija   otvoriti    (č.ta:)    »Zakonu- odnosnog onoga  Sto  g,   Kristan   navodi, da   se  \dada 
davnom  Odboiu.   Pošlo  je   izgleda   gospodin   Ministar boji  za  one  koncesije, gde  je  upleten   naš d ržavni   in- 
Poljoprivrede   i   Voda   protumačio   član   139.   Ustava teres  sa   medjnna rodnim    interesom   drugih    država. 
tako,   da   bi   Zakonodavni   Odbor,   odnosno   Narodna Jer u  tom  slučaju  vladi  a  i  nama uvek  stoji  na  ras- 
SkuipStina,  bio  nadležan   revidirati   samo   one   povla- položi nju,  da  te  koncesije,  u 'kojima  ima  medjuna- 
stico, koje isu  izdane posle 31. decembra  1918., a  pre rodnih   interesa,  uzmemo   u  zašt't.ii   i  da   branimo  in- 
pr'oglasenja   Ostava,  jer  je   uputio  svega  2   koncesije terese   naše   zemlje   prema   tim   stranim   koncesiona- 
za  iskoi iščavanje  vodenih  snaga, izdane  posle  1. de- rima   vodeći   računa   o   ugledu   naše  države.   Ali   da 
cembra   1918.  godine,   ma da  je  takovih   koncesija   ra- one   moraju   doći.   ne   može   biti   govora,   jer   je  ipred- 
nije više  izdano,  to  mi  je čast,  prema   zaključku   pod- log   potekao   i   rešimo   je. da   se   sve   koncesije^ revidi- 
odbora  za   proučavanje   koncesija, datili   u  svrsi   isko- raju, drugim   recima,   kad   se   pristupi   reviziji,   nsšto 
riščivanja vodenih snaga od 8. o. m. uputiti Zakone- će se oduzeti, ukinuti i   učiniti,  da se   te   koncesije 
davnom  Odboru  na meritorno  rešenje pilanje 0 tome: saoliraz.e  sa   stanjem    nove   države    prema    l  stavu    i 
da   li  je  Vlada, odnosno  u ovom  slučaju   Ministar   Po- 'prema   zakonima,   koji    vladaju   danas   U   ovoj   ujedi 
Ijoprivrede i  Voda dužna podneti Zakonodavnom Od- njenoj državi. Zato ja  molim Zakonodavni  Odbor, da 
boru  u smislu  51.   139.   Ustava  sve  koncesije,  koje su primi  ovo  tumači nje, da  je  Vlada dužna  sve  konce- 
i  pre 1. decembra   1918. godine izdane, a  koje sli još ц sije   pa  ma  bile  predratne  Srbije  ili   iz drugih :p:okra 
važnosti«. jina izueti na  reviziju  pred Zakonodavni Odbor. 

Gospodo  0  tom  se  otvara   diskusija.  To  pitanje Predsednik   Miša  Trifunović:   Ima   reč  g,  Vn- 
treba da razpravimO. Ooepodib Kristan ima reč. jičić. 
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Milorad  Vujičić:  (lospodo, -posle  isciipnoga go- 7\kt   glasi:   Zakonodavni  Odbot  na  ХХХУИГ. 
vuni g.   Kristana i g.   Pavla   Angjolića,   ja   m;   bili scnlnici, poslodnoj scdnici 28. decemlbra 1921. godine 
imao tiifita da kažem, samo hoću da dodam to, da po prema izveetaju ili. sekcije resio je, da se ukine po- 
eainome  tekstu olama   L&9.  IJetava jasna  ве kaže, da red ostalih   uredaba   Ministarstva   ishrane  i  Obnove 
mi sve koncesije moramo ipodvrci reviziji bez obzira. Zemlje i zakon o pomoći nevoljnima u ratu sa pra- 
da   li  SU  izdate od (islo'bodjenja  ili   ranije.  Ja   baš mi- vilnikom za njegovo  izvršenje. Ovaj  zakon  o pomoći 
slim  kao   i  g.   Anirjelie,   koji  ј(<   najviše  zainteresd- nevoljniina u ratu podnet je bio sa ostalim uredbama 
van, koji zna tuj predlog u srcu i u suštini njegovoj. Zakonodavnom Odboru. Ali pošto je on eankcionisan 
Ja mislim, da je to bio razlog ustavotvorcu, da pod- 1. decembra  1914.  god.   а   Dstavom  je   predvidjeno 
vrgne  reviziji  sve  one   koncesije,  koje  su izdavane jasno, da je Zakonodavni Odbor ovlašćen da revidira 
pre oslohodjenja i to stoga  razloga, kao što je g^An- вашО   one   uredbe   od    1.   decembra    1918.   godine,   jer 
gjelić   lepo   obrazložio,   što   su   koncesije   izdavane   sa inje   nigde   геЗбпо   pre    I.   decembra,   to   je   i'i'cdsed- 
svib strana od raznih lica i  prema tome mi ne nm- ništvo Zakonodavnoga Odbora smatralo za potrebno 
/emo akceptirati  te koncesije, ada  ili  ne ipodvrgnemo da   iznese  ovaj  slučaj.   Г   onoj   hitnji   to   smo   mi   slu- 
reviziji Zakonodavnoga Odbora.  Zato ja  misli la čajno resili, daše ovaj zakon ukine. 
s(; donese odluka  da   se  sve  te   koncesije   imaju   pod- i_  ,      /->•     „„•-     , ■  i- i       i      •     . ,.        . ...  ,. ,        i ,, •' ■     ' Jovan  ujonovic:  Ja  mislim, gospodo, da  je  to 
vrei  reviziji Zakonodavnoga  Odbora. 

Sto se tiče onoga pitanja, ako bi neka koncesija 
plod  jedne;  pogreške.   Prva   pogreška   je   učinjena   od 
g. Ministra za Socijalnu Politiku, koji je uputio ovaj 

zadirala u interese nekih koncesionara sa strane, gde      : i i i      -i   -i i   ■•    i   •• . , v , •     •    i       i zakon nama, a druga od onih članova sekcije, koji su 
.su  angažovane  i  strane dižave, sasvim  je  lepo  kazan 

.stvarali   izveštaj   sekcije,   jer   .-u   oni   to   predvideli   i Л.    ... . , i. , • - , VIL v tu uii    i/. \ i:.-, iu       .-iv I\I i   i ,       v: i      -u     \;ii i 
ngielic,  mi cemo  vodili   računa  o tome,  ne cemo ,,     i-  ,i   •   •        'i ■' .    ■       i i ■ i Г-■     i   т. • i-     i • -i  - uneli  slučajno, <la se i  ta    zakon  ukida.  Ja smatrani, 

stvarati  sukobe izmedpi   konee-ionara i  države,   nogo 
ee  ih   Vlada sporazumno  raspraviti.   Ako  bi   u   nekoj 

da  mi treba samo da konstatujemo, da je to pogreška 
Г" ■""   .'.!' .'.''■ .""''   ''" V''"■" "•   ■"■;'/"    •  "^"-"J      j da se ta  pogreška ima ispraviti,   jer taj zakon  mora 
koncesip   naši   interesi   bili   okriileni,   mi   cemo   molti .   ,• -     i ■»■ ■        • 

•' •' 1   .   - ■ I ( II .      I   I    ■ 1   ■/   I I   i   .   I' 1   ,   i   . 1   1   i ■ ,   . ,   I    1    I I III . t I    I   •■   I I 1 1   1    I   1 t    .   i    V i    '   I ,.,,•', i-i •    \- ostati  u  snazi,   jer   ne   пш/.е   biti   menniu   i   uništavan 
vlauu, <a pokusa  da   se  s var   popravi,   л.   pr.   n   ce- •   i г i     i   -i       i . -i i .       ', i   i   i •     • . J da zamolimo g. predseilnika, da te ta greška u ukazu 
nama,   jer danas   SU   cene   daleko   veće   i   to   se   može • • 
popraviti, a da ee koncesija u osnovi ne mora poništiti. ' ,', . ,,_.,    г   i-г      v 

,,     ,      ,   .,    .,,.,     -r' .o .-i - i- Milorad   VUJlClC:  Ja   bih   molimo  za   obaveštenje, 
trredsednib Misa  Iniunovic:  Lina rec gospodin i    r • -.       i ■ r      * i -r . , ., "    ' <ta li ■smo mi štogod  menjali  u  tome zakonu  ili  ne. 

-lovan  .lovanovie. ,0    ,     »    -•„!•-    o ■■r\-\ (Pavle  An^jelic:   bamo  smo  ga   uništili.) 
Jovan   Jovaiiović:   Ja   bili   imao  da   izjavim,  da \/«:'o!..     i„ ••    r' 1       ■ ■ r i     ■ 1 ... i>     1     1   ■, 1   n Voiislav   Lazic:  liospcdo,    a   mr-lim,  <la   te  ova 

primam razloge koie  ic izneo  i redsednik  pododbora r 1   „■• i-  •   1      r       '    ■     •     •    .  •      1 1      ,.   •  ,        • ,       •   i-■     1 ■   ,■ 1 1      ./1 dlSKUSlja  samo  radi   jedne   lorme,    er  mace  la    zakoil 
g.   Kristan   1  g.   Angjelic. Ja  nushm, da treba /aika- • •      ,1,       >       ;■  ■ •• i i-       1' 1     1   • ■,.,,,,■_    1    ^■.    . , . ..     ,    . nnao je male važnosti  1  lanije. a  kamo  li sad,  kad je 
nedavni Odbor da   primi   to, da sve  koncesije kako već prestala svaka njegova primena i stoga onda mi ,.     .                                .      / ,   1 1 v v^j   'Ifi ^oninv    л \ tii\ u     Lt j vit vrv u       ' 1  1 lin   it it     1     ^ 1 t ti; it     ti 1 |t 1.1     1111 
o< re<l »a  Ustava glasi  /zakonodavni  Odbor  pregleda. -                  i        •   •       1       ■   1       r           ■    • ,,     ,     ,   .     ^...v     T, .„         ..     ,,          1           ■ , možemo  ovo  da   primimo   kao    ednu   lorinu   inace on 

l'redsedmk   Misa    Iniuncvic:   (.ospodo,   'pnstu- i-           '              ..     .     •       . ,     .      .^     ,.                  .         .      '        :   ' «-iain po sebi gotovo se vise 1  ne primenui e. 
pieemo   resen.pi.   Mavijam   na  glasanje:   Ko   |e   za   to, '       ,     ...    ,,..     „ ,„          .,     ,,  ■ '    '  1 ■   -/   1 
da sve koncesije izdate pre I. decembra  1918. god. i ,      .Msednik Miga Tnfunović:  I rima h Zakono 
poele   1.  decembra   1918.   god,   u   našoj   zemlji   ima davni Odbor k znanju, da ovaj-zakon o  pomoč,  ne- 

•Vlada  podneli  na   reviziju  Zakonodavnom Odboru iz- voljnima stoji  „ snazi ^   (1 rima.)      ; 
Voleče   sedeti,   a   ko   je   protivan,   neka   izvoli   ustati. Pakle,   gospodo,   sa   ovim   smo   iscrpili   današnji 
(Svi   sede.)    Objavljujem,   da   je   laj    predlog   jedno- dnevni    red.    Za    idueu    sednieu    ja    predlažem    ovaj 
glasno   primljen. dnevni   red.  Prva   tačka   bila  bi ovo što smo odložili,  a 

Sad bi imali da prodjemo na treću tačku đnev- to je diskusija o izveetaju predeednistva zakonodav- 
noga reda gde je angažovan g. Ministar Saobraćaja. ,l".- odbora o reeenju Zakonodavno-- odbora o doda- 
(!.  Ministar saobraćaja došao je lično i zamolio me, oima na ekupoću željezničarima. Druga lučka bila bi: 
da   ovu   tačku   odložimo,   jer   u   4   sata   imaju    Mini- pretres    izvestaja    pododbora    za    podeln    zemlje    na 
starsku  sednieu,   pa   bi   g.   Ministar  želeo  da   bude   na eblasli  o  projektu  zakona o  oblastima.   A   treća   tačka 
eednici', da dade neka obavestenja. Prenia tome"inolim, bila bi pretres izvestaja pododbora za podeln zemlje 
,la skinemo  ovu   tačku  sa dnevnoga   reda   i  da  je  za ba oblasti  p  projektu  zakona  na oblasne  i  sreske sa- 
prvu sednieu stavimo  na dnevni  red.   Prima  li  to Za- moiiprave.   (Pavle  Aiig.jelić:   A   sta  je ea   zakonom   o 
konodavni Odbor?  (Prima.) Crnoj  Gori?)  To još nije svršeno.   Prima   li  Skuip- 

Imamo još  jednu   tačku  dnevnoga   reda,  a  to   je Btina   ovaj   dnevni   red?   (Prima.)    Današnju   M-dnicn 
Četvrta  tačka  diskusija  o  izveštaju   Predse<liiišt va. Za- zaključujem, i ja mislim, da će biti  najbolje da  ovla 
konodavnoga   Odbora   0   rešenju   Zakonodavnoga   Od- .stitej.redsedništvo, da prema s;'diiica.iiia skupštinskim, 
bora 0 ukidanju zakona 0 pomoći nevoljnima u  ratu. sednieu narednu odredi,  (Prima se.) 
Tu  imamo nešto dn   popravimo,   Oozvolile  mi. da   pro- 
čitam akt. (Sednica  je trajala do 5 i '•'',']   po  podne.) 


